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Vážený pane senátore,

reaguji tímto na Váš dopis ze dne 21. června 2023 ve věci zaslání Výzvy o společných česko-

německých požadavcích na obnovu přeshraničních záchranných a turistických cest (dále jen 

„Výzva“) a stejně tak s tím související dopis ze dne 25. září 2023.

V úvodu bych Vás, i ostatní signatáře Výzvy, rád ubezpečil, že Ministerstvo životního prostředí 

(dále jen „Ministerstvo“) se obsahové náplni výzvy věnuje od jejího doručení a přikládá 

dotčenému patřičnou pozornost. V této souvislosti bych dále rád zmínil, že bližší informace 

o chystaném postupu v dané věci a doposud učiněných krocích ze strany ministerstva byly 

prezentovány z úrovně vrchního ředitele sekce ochrany přírody a krajiny Ing. Michala Servuse 

na setkání se starosty v Krásné Lípě dne 24. srpna 2023, kterého jste se jak Vy, tak většina 

ostatních českých signatářů Výzvy účastnili. Na tomto setkání vrchní ředitel sekce ochrany 

přírody a krajiny Ing. Michal Servus rovněž uvedl, že k obsahu Výzvy proběhlo společné 

jednání zástupců Ministerstva a Správy Národního parku České Švýcarsko (dále jen „NP ČŠ“) 

a že následným krokem bude jednání se saskou stranou.  

A nyní mi dovolte, abych se vrátil k obsahové náplni Výzvy, která v sobě zahrnuje dvě hlavní 

rámcová témata. Prvním z nich je požadavek na proznačení několika vybraných 

přeshraničních stezek na území NP ČŠ a Národního parku Saské Švýcarsko (dále jen „NP SŠ“). 

Tato problematika je již ze své podstaty věcí přeshraniční, a tedy pokládám za nezbytné tuto 

záležitost nejprve projednat s našimi partnery na saské straně, konkrétně se zástupci 

Saského státního ministerstva energetiky, ochrany klimatu, životního prostředí a zemědělství 

(dále jen „SMEKUL“) a zástupci Správy NP SŠ. Pro potřeby této diskuze je v současnosti 

připravován společný odborný podklad ze strany obou správ národních parků. Stejně tak je již 

předběžně dojednán termín mého setkání se saským ministrem energetiky, ochrany klimatu, 

životního prostředí a zemědělství, na kterém bychom rádi tuto problematiku společně 

projednali a domluvili se na dalším postupu v této věci. Předpokládám, že po projednání 

tohoto tématu se zástupci SMEKUL, Správy NP SŠ a Správy NP ČŠ dojde následně k jednání 
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jak s Vámi, tak ostatními signatáři výzvy, na kterém bychom rádi prezentovali naše postoje 

k dotčené věci a vedli na dané téma věcnou a odborně podloženou diskuzi. 

Druhým hlavním předmětem výzvy je urychlená sanace a plné zprůchodnění vnitrozemských 

cest uzavřených po kůrovcové gradaci na území NP ČŠ a Chráněné krajinné oblasti Labské 

pískovce. V této souvislosti bych uvedl, že je obecně cílem jak ministerstva, tak Správy NP ČŠ 

zpřístupnit území zasažené požárem a lokality ovlivněné kůrovcovou gradací, a to pokud 

možno v podobě dosavadní sítě turistických cest a tras. Nicméně v některých případech to 

bude jak s ohledem na značnou míru bezpečnostního rizika, tak ochranný režim těchto lokalit, 

značně komplikované či až fakticky nemožné. Správa NP ČŠ tuto problematiku průběžně 

komunikuje se zástupci regionu a snaží se hledat způsoby, jak vybrané turistické stezky 

zpřístupnit, a to vždy s přihlédnutím k jejich stavu a předpokládanému vývoji. Stejně tak 

Správa NP ČŠ hledá možnosti alternativních způsobů zpřístupnění vybraných lokalit, pokud je 

to možné. Správou NP ČŠ jsou posuzovány jak dopady těchto aktivit na předměty ochrany 

a dlouhodobé cíle ochrany dotčených zvláště chráněných území, tak též další aspekty spojené 

se zpřístupněním vybraných turistických tras. 

Jak je tedy z výše uvedených řádků patrné, předmětům Výzvy se Ministerstvo náležitě věnuje 

a činí kroky, které směřují k naplnění hlavních požadavků Výzvy, kterými jsou uskutečnění 

jednání v dané věci mezi Ministerstvem a SMEKUL na úrovni ministrů a následně společného 

česko-německého jednání k dané problematice za účasti signatářů Výzvy a zástupců 

Ministerstva a SMEKUL.

V závěru mého dopisu bych Vás, jako hlavního zástupce signatářů Výzvy, rád požádal, abyste 

tuto moji odpověď rozšířil i mezi její ostatní signatáře, aby se i jim dostalo výše uvedených 

informací.

S pozdravem

Mgr. Petr Hladík

Vážený pan
Ing. Zbyněk Linhart
senátor
Senát Parlamentu ČR
Praha
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